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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Tirsdag d. 08.12.15, kl. 18-21 
Mødested: Sæby Skoleafdeling 

 
 

 

DAGSORDEN 
 

 
1. Deltagere 

- Louise Jæger Jeppesen  
- Lone Haugaard 
- Preben Hahn Sørensen  
- Henrik Hanghøj  
- Dan Christiansen (ordstyrer) 
- Maibritt Ombo 
- Charlotte Kramme 
- Thomas Kaptain 
- Simon Pedersen, (elevrep.) 
- Mette Hejslet (afbud) 
- Ulla Winther 
- Rene Dehn 
- Michael Koch Sørensen (afbud) 
- Henrik Bruun Nielsen 
- Jesper Koldtoft (referent) 
- Anette Nedermark 

 
1. Opfølgning på dialogmødet – her-

under tilbagemelding fra Christina 
Lykke jvf. mail 
 
(15 min)  

 

 Mail fra Christina Lykke til bestyrelserne for 
Skole og Dagtilbud tages til efterretning. 
 

 Enkelte punkter fra dialogmødet behandles 
under dagsordenens punkt 2. 

 

 
2. Høring vedr. attraktive dags- fritids- 

og klubtilbud.  
 
BUU har valgt at sende et forslag i 
høring vedr. attraktive dags-, fritids- 
og klubtilbud. Høringsmaterialet er 
udsendt til bestyrelsen pr. mail d. 
25.11.15 
 
Forslaget drøftes og der gives input 
til høringssvar 
 
(30 min) 

 

 Anette Nedermark orienterede om den plan-
lagte udmøntning af ”Attraktive dag-, fritids- 
og klubtilbud”, herunder hvor de påtænkte 
rationaler hentes. 

 

 Det udsendte høringsmateriale drøftet. 

 
 Flytning af 3. klasse fra SFO til klubtilbud vil 

være attraktivt for eleverne af hensyn til de 
aktiviteter, som fritidsklubberne udbyder. 
Skolebestyrelsen gør dog opmærksom på, 
at en sådan flytning har personalemæssige 
konsekvenser i skoledelen; ikke blot i 
SFO’erne. Skoleafdelingernes økonomi kan 
udhules af de påtænkte ændringer. 

 
 Bestyrelsen udtrykker stor bekymring for en 

eventuel lukning eller omlægning af Tranås-
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skolens og Garagens tilbud, idet disse er af 
stor værdi for brugerne og for skoleafdelin-
gerne i hele distriktet. Der vil være stor risi-
ko for, at tilbuddenes brugere vil kunne ”ta-
bes på gulvet”. Endvidere vil der ved evt. 
egenbetaling for skoleafdelingerne blive vi-
siteret færre børn og unge til tilbuddene. 

 
 De fire skolebestyrelsesformænd ønsker at 

afgive fælles høringssvar. Louise Jæger 
Jeppesen udarbejder udkast til høringssvar 
for forældredelen, mens Anette Nedermark 
belyser de økonomiske konsekvenser for 
Skoledistrikt Syd. 

 

 
3. Princip for skolebod/etablering af 

skolebod 
 
BUU har på sit møde d. 02.11.15 
drøftet skolebodstilbuddene i 
kommunen og opfordrer de enkelte 
bestyrelser til at arbejde videre med 
emnet. 
 
I Skoledistrikt Syd er serviceni-
veauet meget forskelligt for de en-
kelte skoleafdelinger. Bestyrelsen 
bør derfor drøfte, hvor høj en grad 
af ensretning der ønskes, samt 
handlemuligheder ift. evt. etable-
ring af tilbud, de steder hvor det 
ønskes.  
 
(30 min) 

 

 

 Punktet udspringer af forslag fra Ungebyrå-
det i Frederikshavn Kommune om, at der 
etableres bæredygtige tilbud overalt i kom-
munen. 

 

 Bestyrelsen opfordrer Lokalrådene på afde-
lingerne til at drøfte ønsker og afdække be-
hovene. 
 

 Efter drøftelser i Lokalrådene genoptages 
punktet i Skolebestyrelsen på næste møde 
med hensyn til udarbejdelse af retningslin-
jer, eventuel etablering af fysiske rammer 
m.v. 
 

 Det er vigtigt, at ønskerne fra Lokalråd og 
Bestyrelse beskrives grundigt under hen-
syntagen til kostpolitik, således at økonomi 
og muligheder udnyttes bedst muligt. 

 
SPISEPAUSE 

 

 
 
 
 

 
4. Brugen af Intra – herunder offent-

liggørelse af dagsorden 
 
(30 min) 

 

 

 Skolebestyrelsens redigeringsdel i SkoleIn-
tra er aktiveret, og benyttes på forsøgsbasis 
fremover til dagsordener, referater og andre 
funktionaliteter. 
 

 Dagsorden til bestyrelsesmøderne udsen-
des fremover til alle forældres orientering 
via ForældreIntra og lægges i det åbne do-
kumentarkiv i redigeringsdelen. 
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5. Orientering fra ledelsen, bl.a. 

 

a. arbejdet med trivselsmålingen i 
Skoledistrikt Syd (svar på fore-
spørgsel fra Mette Hejslet) 

 
      http://www.ugebreveta4.dk/find-dit-barns-skole-saadan-

trives-de-danske-skoleboe_20247.aspx 

 

b. arbejdet med ordblinde i Frederiks-
havn Kommune (svar på forespørg-
sel fra Mette Hejslet) 

2. http://uvm.dk/Aktuelt/~/UVM-
DK/Content/News/Udd/Folke/2015/Okt/151028-
Satspuljeforlig-Udsigt-til-retskrav-paa-test-for-
ordblind-
hed?utm_medium=email&utm_campaign=Ugentligt+n
yheds-
brev&utm_content=Ugentligt+nyhedsbrev+CID_632be
bd1010d34903b4a280a1549fd37&utm_source=uvmma
il&utm_term=Satspuljeforlig+Udsigt+til+retskrav+p+t
est+for+ordblindhed 

 

c. Ejendomscentrets rolle i sommerfe-
rien (forespørgsel fra Mette Hejslet) 
 

d. 2 lærer ordning – status på BUU’s 
arbejde med dette (forespørgsel fra 
Lone Haugaard) 
 

e. Brugen af ufaglærte vikarer (fore-
spørgsel fra Lone Haugaard)  
 

f. Uddannelse af bestyrelsen - skole-
bestyrelseshåndbog 
 

g. Lokalråd, status på etablering samt 
afholdelse af møder (forespørgsel 
fra Mette Hejslet) 
 

h. Status på udarbejdelse af budget 
for 2016 

 

(15 min) 

 
Ad. 5a) 

 Anette Nedermark orienterede. 

 Der udarbejdes fælles trivselspolitik i foråret 
2016 med inddragelse af medarbejdere, 
skolebestyrelse og elever. Udkast kan præ-
senteres i starten af april måned, hvorefter 
endelig trivselspolitik er klar i maj. 

 
Ad. 5b) 

 Anette Nedermark orienterede, og præsen-
terede Frederikshavn Kommunes retnings-
linjer vedr. ordblinde. 

 Der arbejdes på at uddanne læsevejledere 
og testlærere til alle afdelinger. 

 
Ad. 5c) 

 Ejendomscenteret driver bygningerne hele 
året efter gældende serviceaftaler for Frede-
rikshavn Kommune. 

 
Ad. 5d) 

 Drøftelse af mulighederne for bestyrelse og 
skoleledelse. Lone Haugaard udarbejder 
udkast til skrivelse fra bestyrelsen vedr. 
punktet. 

 To-lærer ordning som erstatning for under-
støttende undervisning drøftes af BUU på 
kommende møder. 

 
Ad. 5e) 

 Der benyttes uuddannede vikarer hvor det 
giver mening pædagogisk og økonomisk. 

 
Ad. 5f) 

 Anette Nedermark undersøger muligheder-
ne for indkøb af bestyrelseshåndbog og ud-
dannelse. 

 
Ad. 5g) 

 Lokalrådene er godt i gang på alle afdelin-
ger. De første møder er afholdt på stort set 
alle afdelinger, og tilbagemelding herfra føl-
ger på kommende bestyrelsesmøder.  

 
Ad. 5h) 

 Budgettallene er først udsendt nu, og er 
netop blevet præsenteret for skolens MED-
udvalg.  

 Budget for 2016 præsenteres på januar-
mødet. 

 I 2016 uddeles der egne driftsmidler til de 
enkelte afdelinger. 
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6. Forslag til kommende mødedatoer: 

 
Den 21/1, 17/2, 30/3, 26/4, 30/5, 21/6, 
29/8, 29/9, 26/10, 22/11, 12/12 
 
(5 min) 
 

 

 Møderækken godkendt. Møderne afholdes 
som hidtil på skift på afdelingerne. 

 
7. Evt. 

 
(10 min)  

 

 Spørgsmål vedr. skolebuskørsel drøftet. Det 
forventes, at der udsendes høringsmateriale 
på et senere tidspunkt. 

 

 Spørgsmål vedr. SFO-pasning i sommerfe-
rierne. Beslutning træffes af BUU i forbin-
delse med høringsmaterialet fra punkt 2. 

 

 
 
 


